
Antsla Vallavolikogu
I koosseisu seitsmenda istungi

P R O T O K O L L

Uue-Antslas 20. veebruar 2018 nr 7

Algus kell 15.00, lõpp kell 18.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Margus Klaar
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 15 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liikmed K.-Oudekki Loone ja Lehar Neve

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, vallasekretär Kersti Käis, pearaamatupidaja Eve Sikk, 
abivallavanem Kurmet Müürsepp, maakorraldaja Ester Hommik, arenguspetsialist Kalev Joab ja 
kantselei peaspetsialist Tiina Vares.

Margus Klaar: Kas päevakorra projekti osas on ettepanekuid?
Volikogu liikmetel ettepanekuid ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Päevakorra kinnitamise poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Päevakord:

1. Antsla valla 2018. a eelarve vastuvõtmine II lugemine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

2. Antsla valla noortevolikogu põhimäärus
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootööspetsialist

3. Projekti „Kaika seltsimaja energiatõhusamaks ning tuleohutusnõuetele vastavaks muutmine” 
omaosaluse kaasfinantseeringu täiendav eraldamine
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist

4. Antsla Vallavolikogu 30.05.2017. a otsuse nr 23 „Antsla valla valimiskomisjoni moodustamine”
muutmine
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär 

5. Hoonestusõiguse seadmine
Ettekandjad: Kurmet Müürsepp, abivallavanem ja Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees



6. Antsla valla osalemine projektis „Antsla reoveepuhasti rekonstrueerimine”
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

7. Antsla valla osalemine mittetulundusühingus „Võrumaa Turismiliit”
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

8. Antsla valla põhimääruse kinnitamine I lugemine
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär
Kaasettekandja: Tiina Vares, kantselei peaspetsialist

9. Informatsioon

1. Antsla valla 2018. aasta eelarve vastuvõtmine II lugemine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Antsla valla 2018. aasta eelarve kogumaht on 7 713 123 eurot.
I ja II lugemise vahel on suurenenud sihtotstarbelised tulud jooksvateks kuludeks 17 205 eurot. 
Need on projektitoetused, mis tõstavad nii tulude kui kulude poolt võrdselt. 
Täpsem selgitus toodud määrusele lisatud seletuskirjas.

Teise osa eelarve teisest lugemisest moodustab I ja II lugemise vahel tehtud kulueelarve 
muudatused, mille aluseks on võetud volikogu liikmete poolt tehtud parandusettepanekud. 
Pearaamatupidaja tutvustas parandusettepanekuid. 

Kaasettekandja eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Merike Prätz: Eelarve- ja 
majanduskomisjoni ning arengu- ja planeerimiskomisjoni ühiskoosolekul arutati I ja II lugemise 
vahel tehtud vallavalitsuse poolseid muudatusettepanekuid (paljud neist olid sihtotstarbelised), 
samuti volikogu liikmete poolt esitatud parandusettepanekuid.
Need ettepanekud, mis vallavalitsus oli heaks kiitnud, said ka komisjonide heakskiidu. 
Komisjonide liikmete ettepanek oli võtta vallavalitsuse poolt kahe lugemise vahel tehtud 
ettepanekud arvesse. 

Aire Hallik-Konnula soovis, et tema ja Evelyn Tõniste poolt tehtud parandusettepanek, mida 
eelarvesse arvatud ei ole, hääletusele pandaks. Ettepanek puudutab Urvaste seltsimaja keskkütte ja 
tuleohutuspaketi projekteerimist (3500 eurot).

Volikogu esimees ütles, et hääletusele läheb kogu parandusettepanek.
Aire Hallik-Konnula taandas ennast hääletamisest.

Volikogu esimees pani hääletusele Evelyn Tõniste ja Airi Hallik-Konnula poolt tehtud 
parandusettepaneku.
Poolt hääletas 4 volikogu liiget, vastu 8 volikogu liiget, erapooletuks jäi 2 volikogu liiget, 
hääletamisest ei võtnud osa Airi Hallik-Konnula.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2018. aasta eelarve”.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 5 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2018. aasta eelarve” määrusena nr 10.



2. Antsla valla noortevolikogu põhimäärus

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp. 
Kahe valla ühinemise järel on tekkinud vajadus viia sisse korrektuurid endise Antsla valla 
noortevolikogu põhimäärusesse. Põhiline erinevus endise Antsla valla põhimääruse ja praegu 
arutusel oleva põhimääruse vahel on noortevolikokku valimise korras.  
Oleme jõudnud arusaamisele, et noorte valimise kord noortevolikokku peab olema lihtsam. 
Ülejäänud punktid on põhimõtteliselt samad. Noortevolikogu toimib hästi. Noored on väga 
aktiivsed. Suuremat aktiivsust võiksid üles näidata 23.-26. aastased noored.

Merle Tombak: Tähtis on, et noored saaksid kaasa rääkida ja kaasa lüüa/osaleda valla elu 
puudutavates küsimustes.  
Uue korra järgi toimub meil noortevolikokku liikmete valimine üldkoosolekul. Üldkoosolekule 
tulevad noored, kes soovivad noortevolikokku kandideerida. Koha peal moodustatakse 
valimiskomisjon, kuhu kuuluvad kolm noorteesindajat ja kaks noorte juhti. Kui kandidaate on 
rohkem kui 9, toimub salajane hääletus, kui täpselt 9 moodustatakse uus noortevolikogu. 
Esimees ja aseesimees valitakse noortevolikogu esimesel koosolekul salajase hääletamise teel.
Vabatahtlike liikmete arvu ei piirata, eesmärk on järelkasvu kasvatamine.

Merike Prätz: Ettepanek on tõsta § 3 punkt 8 ettepoole, mis puudutab noortevolikogu liikmete arvu
(9 liiget).
Täpsustada § 3 lg 4 „Valimiskomisjon on 5 liikmeline, valimiskomisjoni kuuluvad kolm 
noorteesindajat ja kaks noorsootöötajat. Valimiskomisjoni valimine toimub üldkoosolekul”.
§ 4 lg 5 „Oma eesmärkide saavutamiseks on noortevolikogul kohustus arvestada valla noorte 
soovide ja ettepanekutega”. Kas kõikide soovide ja ettepanekutega?
Kurmet Müürsepp, Merle Tombak: Jah, kõikide soovidega. 
§ 6 lg 9 p 2 „Noortevolikogu liikme volitused lõpevad, kui liige on puudunud kolmelt järjestikuselt
koosolekult”, lisatud on, et põhjuseta puudumised. Kas kodune põhjus on ka põhjuseta 
puudumine?
Merle Tombak: Seda otsustatakse noortevolikogus koha peal. 

Kurmet Müürsepp: Vallavalitsus teeb ettepaneku katkestada määruse eelnõu I lugemine. 

Volikogu esimees paneb hääletusele ettepaneku, katkestada määruse eelnõu „Antsla valla 
noortevolikogu põhimäärus” I lugemine.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud, 2 volikogu liiget ei võtnud 
hääletamisest osa.  

3. Projekti „Kaika seltsimaja energiatõhusamaks ning tuleohutusnõuetele vastavaks 
muutmine” omaosaluse kaasfinantseeringu täiendav eraldamine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab. 
MTÜ Kaikamäe esitas  2017. aastal projektitaotluse Võrumaa Partnerluskogule, alameede 1.1 
”Külakogukondade arendamine” Projekti kogumaksumuseks oli 39 982 eurot. 
Antsla Vallavolikogu otsustas 2017. aasta mais toetada projekti 3000 euroga.

5. veebruaril 2018. a esitas MTÜ Kaikamäe Antsla Vallavalitusele taotluse täiendava toetuse 
saamiseks. Vastavalt Antsla Vallavolikogu poolt kehtestatud projektide omaosaluse 
kaasfinantseerimise korrale on võimalik taotleda toetust 10% ulatuses, kui hoone kuulub Antsla 
vallale. Kaikamäe hoone on antud aastani 2034 tasuta rendile MTÜ Kaikamäe.



Teema oli arutusel eelarve- ja majanduskomisjoni ning arengu-ja planeerimiskomisjoni 
ühisistungil ja leidis seal heakskiidu.

Ettepanek on eraldada MTÜ-le  Kaikamäe täiendavalt 998 eurot projekti „Kaika seltsimaja  
energiatõhusamaks ning tuleohutusnõuetele vastavaks muutmine“ kaasfinantseerimiseks.  

Evelyn Tõniste: Eelnõu toetuseks ütlen, et kui MTÜ toob valda projektiraha 40 000 eurot, valla 
hoone renoveerimiseks, siis on õiglane neid toetada 10% ulatuses.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Projekti „Kaika seltsimaja energiatõhusamaks 
ning tuleohutusnõuetele vastavaks muutmine” omaosaluse kaasfinantseeringu täiendav 
eraldamine”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Projekti „Kaika seltsimaja energiatõhusamaks ning 
tuleohutusnõuetele vastavaks muutmine” omaosaluse kaasfinantseeringu täiendav eraldamine” 
otsusena nr 36.

4. Antsla Vallavolikogu 30.05.2017. a otsuse nr 23 „Antsla valla valimiskomisjoni 
moodustamine” muutmine

Ettekandega esines vallasekretär Kersti Käis.
Eelnõu esitamise tingis valimiskomisjoni liikme Liina Tell tagasiastumise avaldus ja asjaolu, et 
kohaliku omavalitsuse volikogu valimise seaduse  järgi on vallasekretär koheselt valimiskomisjoni
esimees. 
Seoses sellega teen ettepaneku, muuta otsuse punkti 2, nimetada valimiskomisjoni esimeheks 
vallasekretär, jättes nimetamata komisjoni esimehe nime ja nimetada liikmeteks Tiina Vares, Triin 
Parts, Eve Sikk ja Mall Hüvenen.

Airi Hallik-Konnula: Triin Parts on nii kaugel tööl, kas tal on võimalik komisjoni tööst osa võtta?
Tiina Vares: Triin Partsiga on räägitud, tema tööülesanded võimaldavad komisjoni töös osaleda.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 30.05.2017. a otsuse nr 23 
„Antsla valla valimiskomisjoni moodustamine” muutmine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 30.05.2017. a otsuse nr 23 „Antsla 
valla valimiskomisjoni moodustamine” muutmine” otsusena nr 37.

5. Hoonestusõiguse seadmine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp. 
Antsla Vallavolikogu  30.09.2014 otsusega nr 24 kehtestati „Kobela tööstusala” detailplaneering. 



Töö teostaja Ramboll Eesti AS eesmärgiks oli  Antsla vallas,  Kobela alevikus, asuva 
planeeringuala kruntideks jaotamise, krundi ehitusõiguse määramise ja hoonestusalade piiramise, 
liikluskorralduse ja haljastuse lahendamise ning maa kasutusotstarbe määramine. 
Planeeringuala suurus on 6.7 ha. Detailplaneeringu koostamist rahastati projektist "Fostering Socio
economic Development and Encouraging Business in Border Areas" nr ELRII 233. 
Detailplaneeringu elluviimiseks oli kavandatud luua SA Võrumaa Ettevõtlusalade Arendus 
(SAVEA). Planeeriti , et Sihtasutus omandab tööstusalade tarbeks arendatava ala, rahastab ja 
korraldab teede ja taristu rajamise ning hiljem kruntide müügi või rentimise. Valminud teed ja 
taristu ning tuletõrjevee mahutite jaoks planeeritud krundid oli kavas anda üle Antsla valla 
bilanssi. Planeeritava tööstusala rajamine oli jaotatud kaheks ehitusetapiks. 
SAVEA jäi loomata, sest Vabariigi Valitsus ei andnud luba ministeeriumitel osaleda SA asutamisel.

Antsla vald sõlmis hoonestamata kinnistute võõrandamislepingu ja asjaõiguslepingu Eesti 
Vabariigiga 21.11.2017. a, omades sellega õiguse asuda teostama Kobela Tööstusala arendamist.
Ettevõtluskeskkonna arendamist toetab kehtiv arengukava „Antsla valla arengukava 2016-2024” 
tegevuskava punkti 4.2. alapunkt 2, kus Kobela tööstusala väljaarendamine, sh maa taotlemine 
munitsipaalomandisse, loob ettevõtjatele soodsad tingimused äri alustamiseks ja laiendamiseks. 
2017 aastal Antsla vald rahastas vee ja kanalisatsiooni projekti Kobelas, mille käigus rajati 
Tööstusala piirile valmisolek vee ja kanalisatsiooniga liitumiseks.

2017. aastal esitas Antsla vald  taotluse EAS-le Lusti tee rekonstrueerimise kaasrahastamiseks 
summas 217 800 eurot. EAS on Antsla valla taotluse rahuldanud. Hetkel koostatakse projektile 
ekspertiisi ning ehitustööd on kavandatud 2018. aasta III või IV kvartalisse.

Vallas tegutsevad ettevõtted (OÜ Baltic Steelarc ja OÜ MPPUIT)  on avaldanud soovi laiendada 
oma tootmist planeeritaval tööstusalal. 
2017. aastal seati hoonestusõigus OÜ Baltic Steelarc kasuks Lusti tee 1 ja Lusti tee 3 kruntide 
osas. Tänase otsuse eelnõuga seame hoonestusõiguse OÜ MPPUIT kasuks Lusti tee 5, Lusti tee 7 
ja Lusti tee 9 kinnistutele, 50 aastaks, tootmishoone ja laohoone ehitamiseks. 
Erinevus OÜ Baltic Steelarc ja OÜ MPPUIT hoonestusõiguse seadmisel on selles, et OÜ MPPUIT
soovi ja kirjaliku avalduse alusel ühendatakse kolm kinnistut Lusti tee 5, 7, ja 9 enne 
hoonestusõiguse seadmist üheks kinnistuks, et hiljem oleks lihtsam kinnistut rakendada hoonete 
ehitamise mõistes. 
Hoonestusõiguse taotleja on teadlik, et Antsla vald ei ehita välja tuletõrjemahutite jaoks 
planeeritud krunti koos tuletõrje veevõtu kohaga.

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjoni ning arengu- ja 
planeerimiskomisjoni ühiskomisjonil arutati otsuse eelnõud. Komisjonide liikmed toetasid tehtud 
ettepanekut. 

Toimus arutelu.

Küsimusi esitasid Aivo Värton, Veiko Haugas, Raivo Vallner, Riho Roon ja Kalle Nurk.
Küsimustele vastas abivallavanem Kurmet Müürsepp.

Otsuse eelnõud muutvaid ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Hoonestusõiguse seadmine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Hoonestusõiguse seadmine” otsusena nr 38.



6. Antsla valla osalemine projektis „Antsla reoveepuhasti rekonstrueerimine”

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
SA Keskkonnainvesteeringute Keskus (KIK) avas 2018. aastal taotlusvooru 
keskkonnaprogrammist veemajanduse alamprogrammi toetuste taotlemiseks. Avatud taotlusvoor 
annab võimaluse raha taotlemiseks projektile „Antsla reoveepuhasti rekonstrueerimine“. 
Taotlusi saab esitada ainult piirkonnas määratud vee- ettevõtja, kelleks on Võru Vesi AS.
Projekti kogumaksumus on 1 337 498   eurot. Projekti finantseerimise korral on tööde 
teostamisperiood 2019 - 2020. a. 
Antsla valla ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni arendamise kava aastateks 2016 - 2028 sisaldab 
Antsla reovee puhasti rekonstrueerimist. Reoveepuhasti rekonstrueerimine tagab puhtama 
elukeskkonna Antsla valla elanikele ja soodustab ettevõtluse arengut piirkonnas. 

Peale Antsla linna reoveepuhasti rekonstrueerimist on plaanis sinna juhtida ka Kobela aleviku 
reoveed, kaasaarvatud AS Linda Nektari reovesi. Kuna AS Linda Nektari reovee (tööstusvesi) 
koostis ületab 50% elanikkonna poolt tekitatud reostuskoormusest, on vajalik, et AS Linda Nektari
reovesi läbiks eelpuhasti enne, kui reovesi läheb ühiskanalisatsiooni. 
Selles KIK-i taotlusvoorus, mis 2018. a avati, on tehtud muudatus finantseerimiskorras ja 
toetatakse ka tööstusettevõtteid eelpuhastite rajamise näol. Läbirääkimised käivad AS Linda 
Nektariga, et nad esitaksid taotluse kasutusel oleva reoveepuhasti renoveerimiseks, et seda 
kasutada eelpuhastina, mille järel oleks võimalik AS Linda Nektari reovesi suunata Antsla 
reoveepuhastisse.

Otsuse eelnõu oli arutusel eelarve- ja majanduskomisjoni ning arengu- ja planeerimiskomisjoni 
ühiskoosolekul, kuhu olid kutsutud selgitusi jagama ka AS Võru Vesi juhataja ja arendusjuht.

Ettepanek on garanteerida projekti heakskiitmisel omafinantseering aktsiate ostuga AS-ilt Võru 
Vesi summas kuni 330 000 eurot. 

Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjoni ning arengu- ja planeerimiskomisjoni ühiskoosolekul
13. veebruaril toimus arutelu ja komisjonide liikmed toetasid garantiikirja välja andmist.

Raivo Vallner: Kus asub Antsla reoveepuhasti? Kui kallis on survetrassi maksumus?
Kurmet Müürsepp: Reoveepuhasti asub Antsla vallas Oe külas. Reoveepuhasti on seal olnud 40. 
aastat. Tegemist on Antsla vallale kuuluva maaga. Survetrassi maksumus on 100 000 - 150 000 
eurot 1 km, oleneb pinnasest. Trassi ehitamiseks tuleb esitada taotlus KIK-i. Toetust on võimalik 
saada 80% ja omaosalus on 20% tuleb ette näha 2019. a või 2020. a eelarves.

Aivo Värton: Millal varad Võru Vesi AS-ile üle lähevad? Kas siis kui kõik on valmis ehitatud?
Kas me peame seda projekti nii suure summa ulatuses toetama?

Merike Prätz: Oma otsustes peame lähtuma seadustest. KOKS-i § 6 lg 1 ütleb, et 
omavalitsusüksuse ülesanne on korraldada veevarustust ja kanalisatsiooni. 
Kui meil on praegu valida projekti omaosaluse kulude katmine 330 000 euro ulatuses või oleme 
kohustatud ise reoveepuhasti rekonstrueerima summas 1 337 498   eurot, siis peaksime ikka ära 
kasutama projekti rahasid.

Kalle Nurk: Kas inimesed peavad selle ehituse kinni maksma?
Kurmet Müürsepp: Antsla vald doteerib seda, summa on eelarves sees (laenude tagasimaksmine).



Riho Roon: Kes korraldab hanke?
Kurmet Müürsepp: Selle projekti raames korraldab hanke AS Võru Vesi, kuna taotlust saab esitada
ainult vee-ettevõtja. 

Aivo Värton: Kui projekt läheb maksma rohkem kui 1,3 miljonit, nt 1,7 miljonit, siis peab selle 
vahe katma Antsla vald. Hetkel omaosalus 330 000 eurot, millele võib lisanduda 100 000 eurot. 
Kurmet Müürsepp: Teoreetiliselt on see võimalus olemas. Projekti maksumus kasvab iga aastaga. 
Volikogu peab siis otsustama, kas teeme uue projekti või kuidas olukorra lahendame. 

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla osalemine projektis „Antsla 
reoveepuhasti rekonstrueerimine””.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 2 volikogu liiget, 
hääletamisest ei võtnud osa 1 volikogu liige.   

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla osalemine projektis „Antsla reoveepuhasti 
rekonstrueerimine”” otsusena nr 39.

7.  Antsla valla osalemine mittetulundusühingus „Võrumaa Turismiliit”

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, astuda  mittetulundusühingu „Võrumaa Turismiliit“ liikmeks,
kuna meil on turismiobjekte ja turismiettevõtjaid. 
Osalemise soovist on teada andnud veel Rõuge vald. 
Meie liikmemaks on aastas 200 eurot. 

Kalle Nurk: Palju meil vallas on turismiettevõtteid? Ja kes meil turismi vallas koordineerib?
Kurmet Müürsepp: Koordineerib vallavanema poolt nimetatud isik, hetkel vallavanem. 
Abivallavanem nimetas turismiettevõtteid ja majutusega tegelevad inimesed.

Rohkem küsimusi volikogu liikmetel ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla valla osalemine mittetulundusühingus 
„Võrumaa Turismiliit””.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla valla osalemine mittetulundusühingus „Võrumaa 
Turismiliit”” otsusena nr 40.

8. Antsla valla põhimääruse kinnitamine I lugemine

Ettekandega esines kantselei peaspetsialist Tiina Vares. 
Põhimääruses jäi samaks volikogu töökord, komisjonide töökorrad.
Muutus salajase hääletamise kord. Varasema korra kohaselt oli tarvis teha ristike kas „poolt”, 
„vastu” või „erapooletu” järel olevasse kastikesse. Uue korra kohaselt saab ristikese teha ainult 
„poolt” hääle kastikesse, teisi variante hääletussedelile ei kanta. 
Sisse on viidud muudatused, mis tulenevad KOKS-ist. 
Täienes tunnustamise kord. 



Ettepanek on korraldada koosolek, kus osaleksid kõikide komisjonide esimehed, et vaadata koos 
üle komisjonide tööd puudutavad punktid. 

Merike Prätz: Teen ettepaneku korraldada enne volikogu istungit üks koosolek, kus saaksid 
osaleda kõik asjast huvitatud isikud ja esitada oma küsimusi ning ettepanekuid. Arutelu oleks 
vajalik. 
Lea Jõevere toetas Merike Prätz`i ettepanekut, kuna arusaamised on kõikidel volikogu liikmetel 
täiesti erinevatel. Peale arutelu saab igaüks, kes vajalikuks peab esitada oma kirjalikud 
ettepanekud.

Kalle Nurk: Kui on I lugemine, siis selle järel tuleb ju esitada kirjalikud muudatusettepanekud. 
Keegi ei keela meil tulla ja koosolekut teha. 
Arutelu oleks pidanud toimuma juba enne I lugemist.   

Evelyn Tõniste: Mul on mõned ettepanekud välja toodud.
Tiina Vares: Palun kirjalikud ettepanekud saata meiliaadressile tiina@antsla.ee .

Margus Klaar: Kirjalikud ettepanekud palun saata meiliaadressile   tiina@antsla.ee  .  
Põhimääruse arutamise päeva ja aja teatame teile. 

Volikogu esimees pani hääletusele ettepaneku, lõpetada määruse eelnõu „Antsla valla põhimääruse
kinnitamine” I lugemine.
Ettpaneku poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige, erapooletuid ei olnud.

Lõpetati Antsla valla põhimääruse I lugemine.

9. Informatsioon

9.1 Margus Klaar: Järgmine volikogu istung toimub 20. märtsil, algusega 15.00, Antsla 
vallavolikogu saalis. 
Koolid on avaldanud soovi, et volikogu istungid võiksid toimuda ka koolimajades, mis annaks 
volikogu liikmetele võimaluse koolidega tutvumiseks. 
Aprilli kuus võiksime istungi läbi viia Kuldre Koolis ja mai kuus Antsla Gümnaasiumis. 

9.2 Raivo Vallner: Ettepanek vallavalitsusele on kirjutada Antsla valla lehes meie valla 
bussiliiklusest.
Avo Kirsbaum: Meie koduleheküljel on olemas eraldi lingid, kust leiab informatsiooni, millised 
bussid millistel päevadel sõidavad, sealhulgas meie enda liinid, õpilasliinid, samuti maakonna 
bussiliinid.  
Raivo Vallner: Meil on väga palju vanu inimesi, kes internetis ei käi, nendel jääb kogu 
informatsioon saamata. 
Merike Prätz: Ühe korra võiks valla lehes bussiliinide kohta informatsiooni jagada. 

9.3 Volikogu liige Üllar Ahi tegi ettepaneku organiseerida üks buss reede õhtul ja pühapäeva õhtul 
Tsirguliina sõitma, et koolidest (Tallinn-Valga rongilt) tulevad lapsed saaksid reedel koju ja 
pühapäeva õhtul jälle kooli tagasi.
Leiti, et läbi tuleb viia uuring, kas ja kui palju lapsi oleksid huvitatud bussiga Tsirguliina sõitma.

Margus Klaar Helle Savi
volikogu esimees protokollija

mailto:tiina@antsla.ee

